
Protokół Nr 15/11 z posiedzenia 

Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych  

w dniu 8.12.2011, godz. 10.00 

 

1. Otwarcie posiedzenia  i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Janusz Piłat, który na podstawie listy 

obecności stwierdził wymagane quorum. Nieobecny na posiedzeniu radny A. Kościukiewicz   

oraz W. Witkowski. Stan komisji – 5 radnych. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do 

protokołu. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Porządek został przyjęty bez zmian i stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzednich posiedzeń (5.11.2011 i 28.11.2011 r.). 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów: 

  5.12.2011 – za przyjęciem opowiedziało się 6 osób. 

28.11.2011 – za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

 

4. Analiza przedłożonego projektu budżetu Gminy Międzyzdroje na 2012 rok                   

i wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2012-2024 c.d. 

 

Komisja analizując przedłożony do zaopiniowania budżet na rok 2012 zaprosiła na 

posiedzenie kierowników placówek, jednostek i zakładów Gminy.  

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

Pani Grażyna Ingielewicz – Prezes ZWiK sp. z o.o., która referując zagadnienie dot. 

środków na remont przepompownie i pompy wyjaśniła, że  zadania te zostaną sfinansowane 

ze środków zewnętrznych ( Lokalna Grupa Rybacka – 150 tys. zł – jest to koszt zakupu). 

ZWiK wykona to zadania własnymi siłami. Przepompownia rodzi pewne problemy ze 

względu na fakt, że przesunęły się  terminy.   

 

Odpowiadając na pytanie Radnego Janusza Piłata, czy zakład może nałożyć kary za 

odprowadzanie wód deszczowych do kanalizacji, Pani Prezes wyjaśniła, że takich kar 

nakładać nie można, są wysyłane jedynie informacje w tej sprawie. Jest to trochę żmudne 

działalnie, którego podjął się ZWiK, gdyż  istnieje dużo różnych spraw, które należy spełnić. 

Osobiście jednak Pani Prezes uważa, że to działalnie podniesie świadomość naszego 

społeczeństwa. Zakład udziela przy okazji porad dot. odprowadzania ścieków. 

Radny Jan Burzyński powtórzył opinie społeczne dot. konieczności informowania 

mieszkańców o przeprowadzanej przez  ZWiK kontroli, ludzie chcą być uprzedzenie 

ponieważ mają różne pytania, które chcieliby przy okazji zadać. 

Pani Ingielewicz wyjaśniła, że jest to  trudne do zrealizowania ponieważ ew. kontrole zależą 

od  warunków pogodowych, gdyż nie odbywają się one w deszczu, i trudno przewidzieć 

kiedy są  realizowane. Pani Prezes poinformowała, że informacja taka zaistniała w naszym 

informatorze, można  uruchomić także  TV kablową. 

Na pytanie Radnego Janusza Piłata dot. ubytków wody na sieci, Pani Prezes wyjaśniła, 

że Zakład wykonuje to z własnych środków, właściciel ma możliwość poprzez dopłatę                      

i dokapitalizowanie, ale ani jedno ani drugie nie jest proste, gdyż są duże pieniądze i będzie 
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się starała poczynić jakieś starania odnośnie środków unijnych. Zakład we własnym zakresie 

robi monitoring na kwotę  68 tys. zł i na ten rok to koniec przedsięwzięć.  

Na pytanie radnego Mateusza Bobak o  dywidendy Pani Prezes poinformowała, że 

pojawią się one w momencie, kiedy spółka osiąga zysk. Jak będzie w tym roku nie wiadomo.  

Sprzedaż wody odbywa się  na równym poziomie i niewiele można zyskać. Można ew. 

pokusić się o jakieś dodatkowe działania, ale trudno to dzisiaj przewidzieć. 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Komisja Spraw Komunalnych i Społecznych gościła również Panią  Dyrektor MDK 

Jadwigę Bober, analizując zakres remontu MDK, który jest planowany. Aktualnie został 

zrobionych dach, w ramach wykonawstwa zastępczego,  odstąpiono bowiem  od 

wcześniejszej umowy. Producent uznał gwarancję i zaproponował swojego wykonawcę (ale 

tylko położenie papy), resztę powinien dokończyć dotychczasowy wykonawca.  

Na pytanie, czy przekroczono kwotę przeznaczoną na  dach w związku z istniejącymi 

problemami, Pani Dyrektor wyjaśniła, że kwota nie została przekroczona. Poinformowała, że 

planowane jest jeszcze zrobienie łazienek, być może przy 50% udziale z Ministerstwa 

Kultury.  

Pani Dyrektor omówiła również Festiwal Gwiazd, którego koszt wynosi 120 tys.,  

Pani Dyrektor omówiła plany organizacyjne. 

 

Na pytanie Radnego Mateusza Bobka odnośnie  Kitesurfungu, Pani Bober wyjaśniła, że koszt 

imprezy  kształtuje się  w kwocie 150 tys. zł, jest to 3 dniowa impreza połączona z 

wieczornymi występami.  

Zdaniem radnego Janusza Piłata Gmina powinno mierzyć siły na zamiany, czy impreza ta 

obroni się wobec problemów ekonomicznych z którymi się zmierzymy w tym roku. Pani 

Dyrektor wyjaśniła, że odstąpiono od organizacji imprezy  Miss Polonia, tymczasem ta 

impreza jest typowo morska propozycją, co ładnie się  wpisuje w naszą miejscowość.  

Planowany jest również wieczór kolęd  – 13.01. 

Zatem na działalność MDK jest zapisana w budżecie kwota 2 050 000,00, ale MDK ma  

również własne dochody pochodzące z : 

- z dzierżaw sezonowych (taras przed MDK) - 51 771,50 

- z umów stałych (Scena – 87 210 zł rocznie, Avril – 15 801zł). 

- amfiteatr (kino, muzeum, toalety) – 133 302 zł 

- skwer rekreacyjny – 98 582 zł 

-  reklama – 58 829 zł. 

 

Na pytanie Radnego  Janusza Piłata odnośnie remontu elewacji zewnętrznej MDK, Pani 

Bober poinformowała, że rozpocznie się dopiero jesienią. 

Natomiast na pytanie radnego Mateusza Bobka odnośnie kosztu zajęć z dziećmi, Pani 

Dyrektor wyjaśniła, że są to koszty zatrudnienia instruktorów, honorarium ,,Fala” i ,,Bryza”, 

taniec nowoczesny. 

Radna Dorota Sielewicz zaproponował, aby starać się uzyskać jakieś środki w ramach tzw. 

kapslowego. 

 

 W posiedzeniu komisji uczestniczyła również Pani Elżbieta Jakubiak Kierownik OPS 

oraz  Skarbnik OPS, która poinformowała  o zmianach w  budżecie.   

Pan Piłat zapytał o  zasiłki dla osób w trudnej sytuacji, czy istnieje informacja odnośnie 

zmieniającej się sytuacji finansowej na etapie otrzymywania tej pomocy, zapytał również o  

kryteria przyznawania. 
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Pani Jakubiak wyjaśniła, że ustawa o pomocy społecznej wszystko dokładnie precyzuje, 

natomiast po 6 miesiącach otrzymywania  przeprowadza się wywiad. Wśród najważniejszych 

kryteriów przyznania to właśnie  kryteria dochodowe na osobę samotną, występowanie 

dysfunkcji, rodziny niepełne, uzależnienie, klęski żywiołowe, zdarzenia losowe, więzienie. 

Zatem musi wystąpić kryterium dochodowe  jednocześnie z  jednym z tych elementów. Pani 

Kierownik wyjaśniła szczegółowo komisji,  jak przyznaje się taki zasiłek. Stały zasiłek 

wynosi  444 zł, a  okresowy do wysokości 50% różnicy pomiędzy kryteriami dochodu a 

wysokością dochodu. Zasiłki celowe, to wartości uznaniowe (miesiące i liczba osób). 

 

Na pytanie komisji,  czy OPS jest w  stanie na 100% sprawdzić wiarygodność wydawania 

przyznanych środków. Pani Kierownik poinformowała, że pomoc następuje 1-2 razy w roku, 

a środki posiadane ( 300 zł) nie pozwalają na zakup ½ tony węgla.  Jeśli pracownik OPS 

widzi niegospodarność, wskazuje się na konieczność przedłożenia rachunków. Natomiast 

osoby, które nie przestrzegają zasad są kontraktowane, a następnie zgodnie z ustawą można 

odmówić im takiej pomocy.  

Radna Dorota  Sielewicz zapytała o wzrost kwoty z 508 000 na 520 000 jeśli chodzi o  

tzw. opłaty z kapslowego,  na co są przeznaczone te środki  

Pani Kierownik odpowiedziała, że są one gromadzone i przechodzą na następny rok, jeśli 

będzie możliwość, zostaną  przeznaczone na świetlicę. 

 

W posiedzeniu komisji uczestniczył również Kierownik ZOŚ  Adam Celiński wraz z  

księgową, która  omówiła całodobowy punkt odnośnie selektywnej zbiórki śmieci. Kosztorys 

został przygotowany na kwotę 11 500 netto.  

Na pytanie Radnego  Mateusza Bobka, co się dzieje  z wyselekcjonowanymi śmieciami, 

kierownik  wyjaśnił, że wszystko jest mieszane przy wywozie, gdyż na dzień dzisiejszy  nie 

ma innych możliwości. Na selektywną zbiórkę śmieci w 2010 roku jest przeznaczona kwota 

100 tys. zł, 50 tys. zł na zbiórkę w roku 2011, zatem sytuacja nie wygląda najlepiej. 

 

Komisja rozważała również, czy samochód otrzymany od Straży Miejskiej spełni 

oczekiwania Kierownik, który  wyjaśnił, że oczywiście samochód się przyda, choć nie 

ukrywa, że nie spełni on oczekiwań, gdyż jest zbyt mały.  

Kierownik omówił również  konieczność nowych stawek na nowym cmentarzu. 

 

WNIOSEK  

Komisja proponuje zmniejszyć wydatki w dz. 900 rozdz. 917 § 621 dotacji dla ZOŚ zakup 

samochodu dostawczego dla grupy Międzyzdroje w kwiatach - 25 000 zł. Wniosek 

przeszedł jednogłośnie 6 głosami. 

 

Komisja wysłuchała również kierownika w sprawie planowanych inwestycji; program do 

obsługi miejsc na cmentarzu , maszyna do czyszczenia promenady. 

Komisja analizowała również kwoty przeznaczone w budżecie na kamery. 

 

WNIOSEK 

 

Proponuje się zmniejszyć w dzo.851 rozdz. 85154 § 421 o kwotę 2000 zł o zwiększyć 

wydatki w dziale 851 rozdz. 85154 § 439 o kwotę 2000 zł z przeznaczeniem na dowóz 

dzieci z terenów gminnych do hali sportowej na zajęcia sportowe w Międzyzdrojach. 

Wniosek poparło 6 radnych. 
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5. Wypracowanie opinii o projekcie budżetu celem przekazania jej do komisji 

RGiB. 

 

Komisja Spraw Komunalnych i Społecznych, zgodnie z przyjętą procedurą przedstawi 

swoje wnioski na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, celem 

wypracowania stanowiska w sprawie budżetu, zgodnie z poniższym zestawieniem: 

 

1. W związku z zakupem samochodu na potrzeby straży miejskiej,  proponuje się 

przekazać  obecnie używany na potrzeby  Zakładu Ochrony Środowiska dla 

pracowników grupy ,,Międzyzdroje w kwiatach”. Za przyjęciem wniosku 

opowiedziało się 4 radnych, 1 wstrzymała się od głosu.  

 

2. Komisja proponuje zmniejszyć wydatki w dz. 900 rozdz. 917 § 621 dotacji dla ZOŚ 

zakup samochodu dostawczego dla grupy Międzyzdroje w kwiatach - 25 000 zł. 

Wniosek przeszedł jednogłośnie 6 głosami. 

 

3. Komisja wnosi o wydzielenie na terenie Zakładu Ochrony Środowiska miejsca do 

całodobowej, selektywnej zbiórki odpadów dla mieszkańców Gminy. Za przyjęciem 

wniosku opowiedziało się 4 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

4. Proponuje się zwiększenie wydatków w dz. 900 rozdz. 917 § 621 dla ZOŚ na 

utworzenie gminnego punktu dla selektywnej zbiórki odpadów -15 000 zł. Wniosek 

przeszedł jednogłośnie 6 głosami. 

 

5. Proponuje się zmniejszyć w dzo.851 rozdz. 85154 § 421 o kwotę 2000 zł o zwiększyć 

wydatki w dziale 851 rozdz. 85154 § 439 o kwotę 2000 żł z przeznaczeniem na dowóz 

dzieci z terenów gminnych do hali sportowej na zajęcia sportowe w Międzyzdrojach. 

Wniosek poparło 6 radnych. 

 

6. Zapytania i wolne wnioski. (nie zgłoszono). 

7. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy. (nie zgłoszono). 

8. Przedstawienie bieżącej korespondencji ( nie wpłynęła) 

9. Zakończenie posiedzenia.  

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji. 

 

Protokółowała: 

Mirosława Nurkowska 

 


